
Van het bestuur en verenigingsbureau

Beste leden en geïnteresseerden,

Op de laatste ALV hebben we een inspirerend verhaal gehoord van de 
medewerkers van Energie VanOns over het bedrijf. We kunnen gerust stellen: 
het bedrijf staat er goed voor in deze roerige markt. Dat is een geruststellende 
constatering zo aan het eind van het jaar.

Wat gaat 2023 ons brengen? Hopelijk gaan we op korte termijn starten met 
nieuwe medewerkers op het verenigingsbureau. Op onze 
advertentie druppelen de eerste reacties binnen en we hopen begin volgend 
jaar een volwaardige selectieprocedure te kunnen doorlopen. Begin 2023 
zullen we ook onze nieuwe bestuurslid Andries Bouwman gaan bijspijkeren 
over de coöperatieve energiebeweging met name in Friesland, maar ook over 
onze positie in Noordelijke en landelijk verband. In de volgende Nieuwsbrief 
zal Andries zich nog kort even voorstellen.

Mogelijk heb je ook in de krant gelezen dat één van onze “founding fathers”, 
de Amelander Energie Coöperatie besloten heeft per 31 december 2022 het 
lidmaatschap van Ús Koöperaasje te beëindigen. We betreuren dit ten 
zeerste, want wij zijn en blijven van mening dat we samen verder komen, 
maar iedere coöperatie is daar vrij in. Hoe het verder gaat met de 
wederverkoperspositie van de AEC van Energie VanOns moet nog verder 
uitgezocht worden.

De laatste weken van 2022 en de eerste week van januari 2023 zal Ús 
Koöperaasje op een laag pitje draaien. We wensen jullie mooie feestdagen en 
een goede jaarwisseling. Hopelijk treffen we elkaar weer in goede gezondheid 
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in het nieuwe jaar!
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  Onderwerpen december 2022:

• Commissie van Aanbeveling zoekt 
nieuw lid

• Presentatie Energie VanOns
• Nieuwe SCE cijfers voor 2023
• Deelautoproject van de Freonen
• It Frysk Enerzjy Hûs
• Vier samen met FMF het 50-jarig bestaan
• Alles over Energiebank Fryslân
• Van energiecoöperatie naar energiecollectief
• Elektrisch rijden moet anders!
• Definitieve uitwerking van de prijsplafonds

Gezocht: nieuw lid Commissie van Aanbeveling

De Commissie van Aanbeveling adviseert de ALV over de benoembaarheid van 
nieuwe bestuursleden. Ze is samengesteld uit drie vertegenwoordigers van de 
aangesloten coöperaties. Momenteel zijn dat:

• Freerk Mink; Energiecoöperatie Stroomland Leeuwarden (aftredend najaar 
2023);

• Erick Vereecken; Boksum Energiek (aftredend najaar 2022);
• Karel van der Linden; Trynergie (aftredend najaar 2024).

De drie heren doen dit werk nu al geruime tijd en hebben bijgedragen aan het 
vernieuwde bestuur. Daar zijn we erg blij mee, maar zo nu en dan is het goed om de 
samenstelling van zo’n commissie te vernieuwen. Dit jaar treedt Erick Vereecken af. 
Het bestuur roept liefhebbers op zich te melden bij het bestuur.
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De zittingstermijn voor de nieuwe leden wordt 3 jaren met een eventuele 
herbenoeming voor nog een keer 3 jaren. Kennis en ervaring bij het werven van 
medewerkers en bestuurders is een pré. Bij gelijke geschiktheid gaat de voorkeur uit 
naar een vrouw. 
 
Meer informatie en aanmelden kan via info@uskooperaasje.frl

Presentatie van Energie VanOns tijdens ALV

Jaap Hoeksema heeft samen met een aantal medewerkers van Energie 
VanOns een presentatie verzorgd tijdens de afgelopen ALV op 23 november 
van Ús Koöperaasje. Wij delen graag de presentatie. Download deze hier.

Nieuwe SCE cijfers

De tarieven van de Subsidieregeling 
coöperatieve energieopwekking (SCE) 2023 
zijn bekend. Ten opzichte van vorig jaar zijn 
ze fors verhoogd. Het basisbedrag voor zon 
wordt € 0,131 per kWh voor 

grootverbruikersaansluitingen en € 0,140 voor kleinverbruikersaansluitingen. 
Verder kondigt de minister een aantal verbeteringen aan waarvoor Energie 
Samen en veel energiecoöperaties met succes hebben gelobbyd. Lees hier 
het hele artikel.

Ben je betrokken bij een energiecoöperatie of Vereniging van Eigenaars (VvE)? 
En wil je duurzaam elektriciteit opwekken uit zonne-energie, windenergie of 

waterkracht? Neem dan deel aan het gratis webinar van Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland en HIER opgewekt op 8 december van 10.30 tot 
12.00 uur en kom alles te weten over de wijzigingen in de Subsidieregeling 

Coöperatieve Energieopwekking (SCE) in 2023.
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Meer informatie en aanmelden voor het Webinar op 8 december 
as.

Deelautoproject van Freonen van Fossielfrij Fryslân

De potentie van de deelauto is groot. Echter blijft het gebruik ervan en ook de 
toename van deelauto's in Friesland achter bij de rest van het land. Het 
aanbod is versnipperd en de resultaten zijn wisselend. Freonen van Fossielfrij 
Fryslân is een pilot gestart in vier Friese dorpen en heeft een Friese aanbieder 
gevonden voor het leveren van de toekomstige deelauto's. In deze 
presentatie lees je er meer over en staan de contactgegevens voor de 
coöperaties die willen starten met een deelauto in eigen wijk, dorp of stad.

It Frysk Enerzjy Hûs

Op verzoek van de provincie Fryslân werken Doarpswurk, de Friese Milieu 
Federatie en Ús Koöperaasje samen met als doel dé (fysieke of digitale) plek 
voor Friese lokale energie-initiatieven te maken. Waar men terecht kan voor 
advies en hulp om een eigen energie-initiatief op te starten, verder te helpen, te 
laten groeien en te professionaliseren. Dit éne loket wordt primair een plek voor 
burgers, burgerinitiatieven, energiecoöperaties en lokale overheden, 
genaamd It Frysk Enerzjy Hûs (FEH). Op die manier kan beter (efficiënter en 
effectiever) gebruik worden gemaakt van de beschikbare kennis, kwaliteiten en 
inzet die op dit terrein in Fryslân aanwezig is. In de komende tijd werken we de 
ideeën stap voor stap verder uit. Als het financieel plaatje dekkend is willen we 
gelijktijdig starten met de samenwerking om die aan de hand van de ervaringen 
verder door te ontwikkelen.  
 
Uitgangspunten van It Frysk Enerzjy Hûs zijn:

• Aanjagen van nieuwe energie-initiatieven op het gebied van opwek én 
warmte;

• Leveren van basisondersteuning aan bestaande initiatieven op gebied 
van maatschappij inclusiviteit (lokaal eigendom; zeggenschap; in co-
creatie) en natuurinclusiviteit;
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• Bouwen aan een professioneel en bestendig netwerk;
• Zorgen voor een bezette vraagbaak/servicedesk voor lokale initiatieven;
• Versterken, verankeren en verbreden van bestaande initiatieven.

 We houden je op de hoogte van deze ontwikkeling.

FMF bestaat 50 jaar!

 De Friese Milieu Federatie wil graag met veel duurzame partners 
hun jubileumjaar feestelijk afsluiten. Daarom nodigen zij je van harte uit om in 
Oosterwolde aanwezig te zijn tijdens de Jubileummanifestatie!



Meld je hier aan

Energiebank Fryslân

Energiebank Fryslân vindt dat energie een eerste levensbehoefte is. Iedereen in 
Fryslân heeft recht op een menswaardig bestaan. Zekerheid van energie, 
toegang tot energievoorzieningen in huis en deelname aan de energietransitie, 
zijn daarin belangrijke voorwaarden. Energiebank Fryslân ondersteunt daarin 
minima en minderdraagkrachtige huishoudens die meer dan 10 procent van hun 
inkomen kwijt zijn aan de energierekening. Voor zowel woningeigenaren als 
huurders. 

Meer weten over de Energiebank? Klik dan hier!
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Van energiecoöperatie naar energiecollectief

'Energiecollectief' is een opkomend begrip. Deze bottom-up 
georganiseerde initiatieven kunnen een grote rol spelen in de 

energietransitie en innovatie in de energietransitie.

Lees hier alles over energiecollectieven

Elektrisch rijden moet anders!

https://topsectorenergie.nl/tki-urban-energy/kennisbank/kennis-overige-themas/energiecollectieven


Elektrisch rijden is beter voor het klimaat. Maar daar hoeft niet iedereen een 
eigen elektrische auto voor te hebben. Dat maakt de klimaatproblemen alleen 
maar groter. De Europese Unie wil dat we vanaf 2035 alleen nog elektrische 
auto’s kunnen kopen. Maar als we niet ook radicaal anders naar vervoer als 
geheel gaan kijken, is dat geen goed idee. Dan zorgt elektrisch rijden 
voorlopig alleen voor méér uitstoot van CO2. En dat kan het klimaat niet meer 
hebben.

Als je naar het gemiddelde over de hele levensduur kijkt zijn elektrische auto’s 
beter voor het klimaat dan auto’s die op fossiele brandstof rijden. Maar een 
elektrische auto maken zorgt eerst voor extra uitstoot. Als je nu in een keer 
heel veel extra elektrische auto’s (EV’s) gaat maken en daarnaast geen 
andere maatregelen neemt, zorgt dat eerst voor een flinke stijging van de 
uitstoot, voordat je gaat besparen. En daar zit precies het probleem. 

Naar Duurzaam Nieuws voor het gehele artikel

Uitwerking prijsplafonds

Minister Jetten heeft de Tweede 
Kamer geïnformeerd over de 
definitieve uitwerking van het 
prijsplafond voor kleinverbruikers. De 
redactie van Solar Magazine heeft alle 
feiten en cijfers op een rij gezet:

Lees hier de definitieve uitwerking van de prijsplafonds
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